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ΔΗΜΟΤΙΚΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ

ΔΗΜΟΥ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ

ΑΠΟΣΠΑΣΜΑ ΠΡΑΚΤΙΚΟΥ 

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   10/2025

ΑΠΟΦΑΣΗ   120/2025

Στην Καλαμάτα σήμερα την 4η Μαρτίου 2025, ημέρα Τρίτη ώρα 13:00, συνέρχεται στην 
10η/2025 συνεδρίαση η Δημοτική Επιτροπή του Δήμου Καλαμάτας, που πραγματοποιείται 
στην αίθουσα συνεδριάσεων, στο Δημοτικό  Κατάστημα  της  οδού Αθηνών 99 (ισόγειο Α’ 
κτιρίου), μετά την υπ’ αριθμ. πρωτ. 10575/27-02-2025 πρόσκληση του κ. Προέδρου, η οποία 
επιδόθηκε σύμφωνα με το νόμο.

Παραβρίσκονται στη συνεδρίαση ο κ. Βασιλόπουλος Αθανάσιος, Δήμαρχος Καλαμάτας, 
Πρόεδρος της Δημοτικής Επιτροπής και  τα τακτικά  μέλη  του Σώματος κ. κ. 1)  Καραγιάννης  
Ανδρέας,  2) Κουμάντου Παναγιώτα (Πιπίνα),  3) Κουτραφούρης  Βασίλειος,  4) Μαρινάκης 
Σαράντος, 5) Τζαμουράνης Βασίλειος, 6) Φάβας Γεώργιος και 7) Χανδρινός Σπυρίδων. 
 
Δεν παραβρίσκεται αν και  κλήθηκε νόμιμα το τακτικό μέλος κ. Οικονομάκος Δημήτριος. 

Στη συνεδρίαση επίσης παραβρίσκεται το αναπληρωματικό μέλος της Δημοτικής Επιτροπής              
κα Κούβελα Κάτσαρη Ευγενία, αναπληρώνοντας το τακτικό μέλος κ. Οικονομάκο Δημήτριο.

Στη συνεδρίαση κλήθηκαν ακόμα οι Πρόεδροι των Συμβουλίων των Δημοτικών Κοινοτήτων 
Αντικαλάμου, Καλαμάτας και Σπερχογείας, επειδή στην ημερήσια διάταξη υπάρχουν θέματα 
που αφορούν στις εν λόγω Δημοτικές Κοινότητες και από αυτούς:

• παραβρίσκονται οι Πρόεδροι των Συμβουλίων των Δημοτικών Κοινοτήτων Αντικαλάμου 
και Σπερχογείας κ.κ. Βεργόπουλος Δημήτριος και Περρωτής Παναγιώτης, αντίστοιχα, 

• δεν παραβρίσκεται ο Πρόεδρος του Συμβουλίου της Δημοτικής Κοινότητας Καλαμάτας κ. 
Λύρας Παναγιώτης. 

Στη συνεδρίαση παραβρίσκονται επίσης το  αναπληρωματικό  μέλος  κ.  Σκοπετέας 
Αναστάσιος και οι δημοτικοί σύμβουλοι κ.κ. Περρωτής Ιάκωβος και Κανάκης Βασίλειος 
(προσέλευση στην υπ’ αριθμ. 122 απόφαση). 

Αφού επιτυγχάνεται έτσι νόμιμη απαρτία, ο κ. Πρόεδρος κηρύσσει την έναρξη της 
συνεδρίασης.  
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Στη συνέχεια εισάγεται από τον κ. Πρόεδρο για συζήτηση το 1ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
με τίτλο:

Έκθεση αποτελεσμάτων εκτέλεσης προϋπολογισμού 4ου τριμήνου οικον. έτους 2024. 

Η υπ’ αριθμ. πρωτ. 9806/25-02-2025 σχετική εισήγηση του Τμήματος Ταμείου της 
Διεύθυνσης Οικονομικών του Δήμου Καλαμάτας, η οποία είχε σταλεί στα μέλη της Δημοτικής 
Επιτροπής προς ενημέρωση, έχει αναλυτικά ως εξής:

  
ΘΕΜΑ:  «Έκθεση αποτελεσμάτων εκτέλεσης προϋπολογισμού 4ου τριμήνου 2024»

                                                      Ε ι σ ή γ η σ η

Αφού λάβαμε υπόψη μας:

1. Τις διατάξεις του άρθρου 39 του Νόμου 4257/2014 που αντικαθιστούν τις διατάξεις του 
άρθρου 266 του Νόμου 3852/2010 όπως αυτές είχαν τροποποιηθεί από τις όμοιες του άρθρου 
43 του Νόμου 3979/2011 και σύμφωνα με τις οποίες η οικονομική επιτροπή, έπειτα από 
εισήγηση του υπευθύνου των οικονομικών υπηρεσιών και μετά τη λήξη κάθε τριμήνου 
υποβάλλει στο δημοτικό συμβούλιο έκθεση για τα αποτελέσματα εκτέλεσης του 
προϋπολογισμού, κατά το χρονικό διάστημα από την αρχή του οικονομικού έτους έως το τέλος 
του συγκεκριμένου τριμήνου. 

2. Τις διατάξεις της περίπτωσης β της παραγράφου 1 του άρθρου 72 του Νόμου 3852/2012 
σύμφωνα με τις οποίες η οικονομική επιτροπή ελέγχει την υλοποίηση του προϋπολογισμού και 
υποβάλλει ανά τρίμηνο έκθεση προς το δημοτικό συμβούλιο, στην οποία παρουσιάζεται η 
κατάσταση των εσόδων και των εξόδων του δήμου και δημοσιεύεται υποχρεωτικά στην 
ιστοσελίδα του δήμου.

3. Τις διατάξεις της παραγράφου 9 του άρθρου 266 του Νόμου 3852/2010, όπως τροποποιήθηκαν 
από την παράγραφο 4 του άρθρου 43 του Νόμου 3979/2011 και το άρθρο 39 του Νόμου 
4257/2014, σύμφωνα με τις οποίες «Η οικονομική επιτροπή, μετά από εισήγηση του 
υπευθύνου οικονομικών υπηρεσιών του οικείου δήμου, υποβάλλει στο δημοτικό συμβούλιο 
τριμηνιαία έκθεση, ως προς τα αποτελέσματα εκτέλεσης του προϋπολογισμού, κατά το 
προηγούμενο της έκθεσης τρίμηνο…»

4. Τις διατάξεις του άρθρου 26 του ν.5056/23 (ΦΕΚ 163/06.10.2023 τεύχος Α’) σύμφωνα με τις 
οποίες από 1η.1.2024, η δημοτική επιτροπή είναι πλέον το αρμόδιο όργανο παρακολούθησης 
και ελέγχου της οικονομικής λειτουργίας του δήμου αφού ασκεί αρμοδιότητές της οικονομικής 
επιτροπής που καταργείται.

5. Την με αριθμ. οικ. 40038/09.09.2011, (ΦΕΚ 2007/09.09.2011 τεύχος Β') “Καθορισμός των 
στοιχείων τα οποία περιλαμβάνονται στην έκθεση αποτελεσμάτων εκτέλεσης του 
προϋπολογισμού των Δήμων και Περιφερειών”, απόφαση του Υπουργού Εσωτερικών στην 
οποία καθορίζονται τα στοιχεία που περιλαμβάνονται στην τριμηνιαία έκθεση.

6. Τις διατάξεις της με αρ. πρωτ. 7261/2013 ΚΥΑ των Υπουργών Οικονομικών και Εσωτερικών με 
θέμα «καθορισμός διαδικασιών και κριτηρίων για την παρακολούθηση του Ολοκληρωμένου 
Πλαισίου Δράσης (Ο.Π.Δ.) και την εφαρμογή του Προγράμματος Εξυγίανσης από το 
Παρατηρητήριο του άρθρου 4 του ν. 4111/2013» σύμφωνα με τις οποίες ορίζεται μεταξύ των 
άλλων η σύνταξη πινάκων στους οποίους γίνεται συνοπτική αποτύπωση του ετήσιου 
προϋπολογισμού και το μηνιαίο πρόγραμμα εκτέλεσής του.
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7. Τις διατάξεις της εγκυκλίου υπ’ αριθ. 5 (αρ. πρωτ. 14065/9-4-2013) του Υπουργείου 
Εσωτερικών με θέμα «παροχή οδηγιών και διευκρινίσεων επί της αριθμ. 7261/22-2-2013 (ΦΕΚ 
Β’ 450/26-2-2013) Κοινής Απόφασης των Υπουργών Εσωτερικών και Οικονομικών «καθορισμός 
διαδικασιών και κριτηρίων για την παρακολούθηση του «Ολοκληρωμένου Πλαισίου Δράσης» 
(Ο.Π.Δ.) και την εφαρμογή του Προγράμματος Εξυγίανσης από το Παρατηρητήριο του άρθρου 4 
του ν. 4111/2013» για το έτος 2013.

8. Τις διατάξεις της με αρ. 63726/28-07-2023 Κοινής Υπουργικής Απόφασης των Υπουργών 
Εσωτερικών και Οικονομικών (Φ.Ε.Κ. 4795/28-07-2023 τ. Β΄) «Παροχή οδηγιών για την 
κατάρτιση του προϋπολογισμού των Δήμων οικονομικού έτους 2024 – μερική τροποποίηση της 
υπ’ αρ. 7028/2004 (Β΄253) απόφασης».

9. Τον προϋπολογισμό του Δήμου Καλαμάτας έτους 2024 ο οποίος ψηφίστηκε με την 398/2023 
Α.Δ.Σ. Καλαμάτας και επικυρώθηκε με την με αρ. 6637 /19-01-2024 Απόφαση του Συντονιστή 
της Αποκεντρωμένης Διοίκησης Πελοποννήσου, Δυτικής Ελλάδας και Ιονίου, όπως αυτός είχε 
διαμορφωθεί μέχρι τις 31/12/2024.

10. Την 33/2024 Α.Δ.Σ. Καλαμάτας με την οποία ψηφίστηκε το Ο.Π.Δ. του Δήμου Καλαμάτας έτους 
2024 και επικυρώθηκε με την με αρ. 11830/07-02-2024 Απόφαση του Συντονιστή της 
Αποκεντρωμένης Διοίκησης Πελοποννήσου, Δυτικής Ελλάδας και Ιονίου.

11. Τα έσοδα και έξοδα του Δήμου Καλαμάτας ανήλθαν στο χρονικό διάστημα από 01/01/2024 έως 
31/12/2024 σε 59.605.355,34 € και 44.405.024,80 € αντίστοιχα, όπως προκύπτει από την 
κατάσταση εσόδων – εξόδων του προγράμματος ΕΓΚΡΙΤΟΣ του Δήμου και το Χρηματικό 
Υπόλοιπο διαμορφώθηκε στις 31/12/2024 σε 15.233.938,63 €, η ανάλυση του οποίου έχει ως 
εξής:

ΧΡΗΜΑΤΙΚΟ ΥΠΟΛΟΙΠΟ ΒΑΣΕΙ ΒΙΒΛΙΩΝ
(ΕΓΚΡΙΤΟΣ) 31/12/2024

ΕΣΟΔΑ 59.605.355,34
ΕΞΟΔΑ 44.405.024,80
ΧΡΗΜΑΤΙΚΟ ΥΠΟΛΟΙΠΟ 15.200.330,54
ΧΕ ΤΑΔΚΥ 4671/01 33.608,09
ΔΙΑΜΟΡΦΩΘΕΝ ΧΡΗΜΑΤΙΚΟ ΥΠΟΛΟΙΠΟ 31/12/2024 15.233.938,63

ΑΝΑΛΥΣΗ ΧΡΗΜΑΤΙΚΟΥ ΥΠΟΛΟΙΠΟΥ ΤΗΣ 31/12/2024

ΜΕΤΡΗΤΑ 3.385,25
ΤΡΑΠΕΖΕΣ 14.773.842,78
ΚΑΤΣΟΥΛΑΚΟΣ 394.654,52
ΥΠΕΡ ΣΥΝΤΑΞΗΣ 56.706,81
ΠΡΩΗΝ ΔΗΜΩΝ 5.349,27
ΣΥΝΟΛΟ 31/12/2024 15.233.938,63

12. Τις παρακάτω καταστάσεις του Δ΄ Τριμήνου 2024 σχετικές με: α) τα αποτελέσματα εκτέλεσης 
προϋπολογισμού εσόδων 4ου Τριμήνου 2024, β) τα αποτελέσματα εκτέλεσης προϋπολογισμού 
δαπανών του 4ου Τριμήνου 2024 και γ) τα αποτελέσματα του ισολογισμού του 4ου Τριμήνου 
2024.
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13. Την ΚΥΑ 41273 των Υπ. Οικονομικών και Εσωτερικών με θέμα: ’’Τροποποίηση της υπ’ αριθμ. 
7261/22.2.2013 Κοινής Υπουργικής Απόφασης των Υπουργών Οικονομικών και Εσωτερικών 
περί «Καθορισμού διαδικασιών και κριτηρίων για την παρακολούθηση του «Ολοκληρωμένου 
Πλαισίου Δράσης (Ο.Π.Δ.) και την εφαρμογή του Προγράμματος Εξυγίανσης από το 
Παρατηρητήριο του άρθρου 4 του ν. 4111/2013» (ΦΕΚ Β’ 450/26.2.2013), όπως έχει 
τροποποιηθεί και ισχύει.’’

14. Την με αριθμ. 34574/05-07-2018 (ΦΕΚ 2942 και 3635 Β’) Κ.Υ.Α. με θέμα «Καθορισμός 
διαδικασίας στοχοθεσίας, υπολογισμού οικονομικών αποτελεσμάτων και παρακολούθησης 
των προϋπολογισμών των ΟΤΑ και των νομικών τους προσώπων που αποτελούν φορείς της 
Γενικής Κυβέρνησης από το Παρατηρητήριο Οικονομικής Αυτοτέλειας των ΟΤΑ – θέματα 
λειτουργίας του Παρατηρητηρίου Οικονομικής Αυτοτέλειας των ΟΤΑ».

Σας ενημερώνουμε ότι: 

✓ τα αποτελέσματα στόχου και εκτέλεσης προϋπολογισμού Δ΄ τριμήνου 2024, μετά την 
υποχρεωτική αναμόρφωση του ΟΠΔ (αρ. πρωτ. 44485/06.08.2018 Υπ. Εσ.) του νέου συστήματος 
στοχοθεσίας και ελέγχου επίτευξης των οικονομικών στόχων, αναγράφονται στον ΠΙΝΑΚΑ που 
ακολουθεί :

Σύνοψη υπολογισμών 4ο τρίμηνο 2024

Κατηγορίες στοχοθεσίας Στόχος Εκτέλεση Αποκλίσεις

Ίδια έσοδα και έσοδα ΠΟΕ (3α_3β+4|) 9.959.090,96 11.501.372,46 1.542.281,50

Σύνολο εσόδων (Α.1) 58.666.698,39 43.971.627,20 -14.695.071,19

Σύνολο εσόδων (Α.1) και διαθεσίμων έναρξης 73.843.715,93 59.148.644,74 -14.695.071,19

Σύνολο εξόδων (Β.1) 72.618.800,36 44.405.024,80 -28.213.775,56

Ταμειακό αποτέλεσμα ΟΠΔ (Δ)= (Α.1)+(6) - (Β.1) 1.224.915,57 14.743.619,94 13.518.704,37

Απλήρωτες υποχρεώσεις 0,00 3.748.332,41 3.748.332,41

Οικονομικό αποτέλεσμα ΟΠΔ 1.224.915,57 10.995.287,53 9.770.371,96

Αποκλιση οικονομικού αποτελέσματος ΟΠΔ %   13,23%
Ποσοστιαία απόκλιση ιδίων εσόδων και 
εσόδων ΠΟΕ   15,49%

✓ Οι αποκλίσεις με βάση τα στοιχεία του παραπάνω πίνακα έχουν ως εξής:

α) Η ποσοστιαία απόκλιση του οικονομικού αποτελέσματος ΟΠΔ 4ου τριμήνου του 2024 
ανέρχεται σε 13,23 %.    Απόκλιση Οικονομικού Αποτελέσματος ΟΠΔ (%) = 

Απόκλιση Οικονομικού Αποτελέσματος ΟΠΔ          x 100 =
Στόχος συνόλου εσόδων και διαθεσίμων έναρξης

 9.770.371,96 x 100 = 13,23 %
      73.843.715,93

β) Η ποσοστιαία απόκλιση των Ιδίων Εσόδων και Εσόδων ΠΟΕ ανέρχεται σε 15,49 %.

         Απόκλιση Ιδίων Εσόδων και Εσόδων ΠΟΕ (%) =

Απόκλιση Ιδίων Εσόδων και Εσόδων ΠΟΕ x 100 =
  Στόχος Ιδίων Εσόδων και Εσόδων ΠΟΕ
              1.542.281,50 x 100 = 15,49 %

                            9.959.090,96
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 Από τα παραπάνω προκύπτει ότι κατά την κατάρτιση του ΟΠΔ ο Δήμος είχε θέσει ως στόχο να 
εισπράξει το 4ο τρίμηνο του 2024 το ποσό των 9.959.090,96 € από ίδια έσοδα και έσοδα ΠΟΕ. 
Τελικά κατά την εκτέλεση του προϋπολογισμού εισέπραξε το ποσό των 11.501.372,46 €. Συνεπώς 
υπάρχει θετική απόκλιση έναντι του αρχικού στόχου που ανέρχεται σε 1.542.281,50 € ή 15,49 % του 
στόχου που έχει τεθεί στο ΟΠΔ.

     
Ο Προϊστάμενος Ταμείου                                Η Αναπληρώτρια Προϊσταμένη 

                                                                          Διεύθυνσης Οικονομικών

                       Ζούζουλας Ιωάννης                                            Λευκοθέα Καράμπελα

Πιπίνα Π. Κουμάντου

Επί του θέματος ακολουθεί διαλογική συζήτηση ως εξής: 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Πιπίνα Κουμάντου.

Εισάγεται προς έγκριση στο Σώμα η εκτέλεση του προϋπολογισμού του 4ου 
τριμήνου του 2024 η οποία έχει τα εξής χαρακτηριστικά τα οποία πρέπει να 

τονίσουμε: Στο σκέλος των τακτικών εσόδων έχουμε μία αύξηση 104,66%, πολύ πάνω από 
τα προϋπολογισθέντα, έχουμε σε όλα τα επιμέρους έσοδα: πρόσοδοι από ακίνητη περιουσία, 
πρόσοδοι από κινητή περιουσία, έσοδα από ανταποδοτικότητα, έσοδα από επιχορηγήσεις, 
έχουμε αποτελέσματα που είναι πάνω από 100 τοις εκατό. Είναι σε πολύ καλό επίπεδο.
Έχουμε επίσης στα έσοδα παρελθόντων οικονομικών ετών: 76,87% είσπραξη, από 3.300 
έχουμε 2,5 εκατομμύρια.
Επίσης, έχουμε πολύ καλή εικόνα στο θέμα των έργων, από ένα ποσό της τάξεως των 15% 
τον προηγούμενο χρόνο είμαστε τώρα στο 33,67%.
Οι αμοιβές αιρετών και τρίτων: έχουν αισθητά μειωθεί, από 2,5 εκατομμύρια έχουν έρθει στο 
1.325.000.
Σε γενικές… οι εικόνες ότι τα αποτελέσματα είναι… απόκλιση του ΟΠΔ είναι 13,23%.
Συνεπώς, είχε θέσει ως στόχο ο Δήμος Καλαμάτας στο 4ο τρίμηνο να εισπράξει 9.959.090,96 
ευρώ και τελικά κατά την εκτέλεση του προϋπολογισμού εισέπραξε το ποσό των 
11.501.372,46 ευρώ, δηλαδή υπάρχει μια θετική απόκλιση της τάξεως των 15,49% ήτοι 1,5 
εκατομμύριο, 1.542.281,50 ευρώ.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ωραία. Έχετε ερωτήσεις; 

Λοιπόν, δεν θα επαναλάβω αυτά που κάθε φορά επαναλαμβάνω σ’ αυτές 
τις συνεδριάσεις, θα περιοριστώ σε μια ερώτηση η οποία μου γεννήθηκε 

διαβάζοντας τον τελευταίο πίνακα. Απλήρωτες υποχρεώσεις, στόχος: 0. Εκτέλεση: 3.748.332 
ευρώ. Τι συνέβη και ο Δήμος έχει 3,75 εκατομμύρια απλήρωτες υποχρεώσεις;

Έχω και εγώ ερώτηση. 
Να να μας εξηγήσετε επί του πρακτέου γιατί είπατε κιόλας ότι μειώσατε λέει 

τις αμοιβές λέει στους αιρετούς. Πώς τις μειώσατε; Τι κάνατε; Τους αφήσατε απλήρωτους;

ΚΟΥΜΑΝΤΟΥ: Είπα είναι μειωμένο σε σχέση με τις προβλέψεις.

ΧΑΝΔΡΙΝΟΣ: Καλά, τι σημαίνει αυτό;

Η Αντιδήμαρχος
Οικονομικών & Θεμάτων Νομικής Υπηρεσίας

ΚΟΥΜΑΝΤΟΥ: 

ΤΖΑΜΟΥΡΑΝΗΣ: 

ΧΑΝΔΡΙΝΟΣ: 
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ΚΟΥΜΑΝΤΟΥ: Εε αυτό κάνουμε τώρα, τον απολογισμό του τριμήνου.

ΧΑΝΔΡΙΝΟΣ: Άρα δεν τους μειώσατε.

ΚΟΥΜΑΝΤΟΥ: Είπα ότι είχαμε υπολογίσει 2.425.000 και είναι 1.325.000.

ΧΑΝΔΡΙΝΟΣ: Εντάξει, μη λέτε ότι μειώσατε. Είναι στάνταρντ οι αμοιβές.

Είπα ότι στο σκέλος των εσόδων είχαμε αυξήσεις της τάξεως του πάνω από 
το 100% και στο σκέλος των εξόδων είχαμε, ήμασταν συγκρατημένοι. Αυτό, 

αυτό είπα.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ωραία, Πιπίνα, απάντησε, απάντησε.

Ας απαντήσω λιγάκι σ’ αυτό που ρώτησε ο κ. Τζαμουράνης. 
Λοιπόν, γνωρίζετε όλοι ότι φέτος για πρώτη χρονιά εφαρμόστηκε στον Δήμο, 

για πρώτη χρονιά φέτος ο Δήμος ενσωμάτωσε τα 96 σχολεία της πόλης και διαχειρίστηκε τις 
πάγιες προκαταβολές. Αυτό για το Λογιστήριο σημαίνει 5 χιλιάδες τιμολόγια επιπλέον προς 
διαχείριση τον χρόνο. Αυτό πραγματικά έφερε πίσω, προκειμένου να απαλλάξει, τέλος 
πάντων, τους υπεύθυνους διαχειριστές των… τους Διευθυντές των σχολείων, μπήκαμε στη 
διαδικασία να φτιάχνουμε τις παγίες και αφήναμε όλα τα λοιπά, τις πληρωμές που έπρεπε να 
γίνουν πίσω. Αυτές ήδη έχουν αποκατασταθεί, ήδη έχουμε πληρώσει, δεν χρωστάει πλέον ο 
Δήμος γιατί περάσαμε στον καινούργιο χρόνο, απλώς εξαναγκαστήκαμε και περάσαμε στον 
καινούργιο χρόνο. Και θα προσπαθήσουμε, βρίσκουμε τώρα τρόπους, βάζουμε ανθρώπους, 
ώστε η διαχείριση των τιμολογίων των σχολείων να γίνεται από μία ξεχωριστή ομάδα 
ανθρώπων που θα υπάγεται στη Διεύθυνση των Σχολείων των Διοικητικών και να 
ελαφρύνουμε το Λογιστήριο. Αυτό είναι, είναι δηλαδή μια εικόνα της στιγμής 31/12ου.
Τώρα πια έχουμε πληρώσει, δεν έχουμε οφειλές.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Τοποθετήσεις.

Οφείλω να παραδεχτώ ότι ο απολογισμός του 4ου τριμήνου του ’24 είναι 
βελτιωμένος σε σχέση με τα προηγούμενα, πλην όμως και αυτός δεν είναι 

φυσικά στο επίπεδο το οποίο θα επιθυμούσαμε, και αυτό έχει να κάνει κυρίως με τα έσοδα 
που πάγια επισημαίνουμε από επιχορηγήσεις για επενδυτικές δαπάνες. Εκεί είχαν προβλεφθεί 
στον προϋπολογισμό του ’24 ότι στο τέλος του ’24 θα υπάρξουν 23.979.265 ευρώ και από 
αυτά τα 23,97 εκατομμύρια εισπράχτηκαν μόνο πέντε μηδέν κόμμα δέκα οχτώ, ένα ποσοστό 
20%, 20,93%.

ΚΟΥΜΑΝΤΟΥ: Τα ΕΣΠΑ, τα Πράσινα Ταμεία αυτά είναι. 

Λοιπόν, επίσης, δεν ξέρω γιατί δεν έχω το στοιχείο να σχολιάσω το αν είναι 
ικανοποιητικό το ποσοστό εσόδων από παρελθούσες χρήσεις. Αυτό το 

ποσόν γνωρίζω το θέμα ότι υπάρχει αδυναμία είσπραξης κάποιων ποσών, πλην όμως απ’ τα 
19,9 εκατομμύρια που ήταν ο προϋπολογισμός μόνο το 1,48 εκατομμύρια εισπράχτηκε, 
ποσοστό 7,45%. Δεν ξέρω ποιο ήταν το προηγούμενο ποσοστό.

Λέτε για τα προηγούμενα έτη, αλλά διαβάσατε μαζί και τον προϋπολογισμό 
από τα δάνεια. Όχι ότι θέλω να πω ότι υπήρξε μεγάλη στα παρελθόντα έτη, 

ωστόσο κάτι ήταν και αυτό, δηλαδή: απ’ τα 17.693.000 εισπράχτηκαν οι 679.000 και είχαμε 
και φρένο γιατί περιμέναμε όλοι την πολυπόθητη ρύθμιση των 60 δόσεων που τελικά δεν 
προέβλεπε διαγραφή προσαυξήσεων, όπως ζητάγαν, όπως ζητάνε όλοι.
Τώρα, τέλος πάντων, το ευτύχημα είναι ότι συνεχίζεται, έχει βγει πλέον και το ΦΕΚ αυτή η 
ρύθμιση των 60 δόσεων και ελπίζουμε μέχρι τις 14/3ου που ισχύει να ’ρθουν και άλλοι για να 
ρυθμίσουν.

ΚΟΥΜΑΝΤΟΥ: 

ΚΟΥΜΑΝΤΟΥ: 

ΤΖΑΜΟΥΡΑΝΗΣ: 

ΤΖΑΜΟΥΡΑΝΗΣ: 

ΚΟΥΜΑΝΤΟΥ: 
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Καλώς.
Τώρα, μια γενική παραδοχή πρέπει να είναι ότι τα έσοδα υστέρησαν, το 

λέει ο τελευταίος πίνακας, κατά 14,69 εκατομμύρια ευρώ. Είναι ο τελευταίος πίνακας που 
συνοψίζει, που λέει: σας ενημερώνουμε ότι τα αποτελέσματα στόχου κλπ. 
Τώρα, από κει και πέρα, η διαφορά ανάμεσα, αν θυμάμαι καλά, στις εισπράξεις, δηλαδή στα 
γενικά έσοδα τα οποία ήτανε 59 περίπου εκατομμύρια…

ΚΟΥΜΑΝΤΟΥ: Ακριβώς.

…οι δαπάνες κινήθηκαν γύρω στα 14 - 15 εκατομμύρια λιγότερα, που 
σημαίνει δηλαδή το εξής: ότι ενώ χρήματα υπήρχαν δεν αξιοποιήθηκαν στο 

εύρος που έπρεπε να αξιοποιηθούν.

Ωραία. Άλλος; Όχι. 
Λοιπόν, ο Γιώργος, ο Γιώργος και μετά η Πιπίνα για να κλείσουμε.

Ναι. Νομίζω όλοι ομολογούμε ότι είναι ένας απολογισμός απ’ τους αρκετά καλούς 
τους οποίους έχουμε τα τελευταία έτη και αυτό νομίζω αποτυπώθηκε και όσον 

αφορά τα έργα, αλλά ακόμη και σ’ αυτό που δηλώνεται ως αδυναμία, κ. Τζαμουράνη, στην 
εισπραξιμότητα των παλαιότερων οικονομικών ετών, γιατί πάντοτε λέγαμε ότι αν αγγίζαμε 
ένα δείκτη γύρω στο 7 με 8% επί αυτού του ποσού θα ήμασταν ικανοποιητικοί γιατί 
κυμαινόμασταν εκεί γύρω στο 4 με 4,5%.
Άλλωστε παρ’ όλη τη δριμύ κριτική την οποία μας ασκείτε κυρίως στα πρώτα δύο τρίμηνα 
κάθε έτους ότι δεν εκπληρώνουμε τους στόχους τους οποίους έχουν τεθεί στον 
προϋπολογισμό σε σχέση με τις διάφορες επισημάνσεις που κάνετε: και ως προς την 
απορροφητικότητα των έργων και ως προς τις επενδύσεις, τις εισπράξεις από επενδύσεις, 
από επενδυτικά αγαθά, βλέπετε πάντοτε σας λέμε ότι: περιμένετε λίγο να δούμε το τέταρτο 
τρίμηνο το οποίο είναι το απολογιστικό και στο οποίο αποτυπώνονται συνολικά τα έσοδα του 
Δήμου και τότε θα μπορούμε να συζητήσουμε εφ’ όλης της ύλης για το τι πραγματικά έχει 
επιτευχθεί.
Άλλωστε νομίζω ότι κυμανθήκαμε αρκετά ικανοποιητικά ως προς τις εισπράξεις από τις 
επενδυτικές δαπάνες και εκεί είναι ικανοποιητικές και θα εξηγήσω γιατί, γιατί τα 23 
εκατομμύρια τα οποία αναφέρεται είμαστε προϋπολογιστικά και αναφέρεται στο σύνολο των 
έργων, είναι αδύνατο άμα βρείτε έστω και έναν Δήμο όχι στην Ελλάδα, στον κόσμο που να 
μπορεί να έχει εκπληρώσει το σύνολο του προϋπολογισμού, εγώ… να μην πω να σκίσω το 
πτυχίο μου, να πω ότι θα σας βγάλω το καπέλο. Δεν υπάρχουν τέτοιοι Δήμοι, γιατί 
απλούστατα εκεί πέρα επιδέχονται, είναι προϋπολογιστικά τα στοιχεία τα οποία έχουμε, 
επιδέχονται εκπτώσεις, δεν ολοκληρώνονται έργα μέσα στη χρονιά τα οποία έχουν 
προϋπολογισθεί για διαφόρους λόγους, άρα λοιπόν το ποσοστό εισπραξιμότητας το οποίο 
επετεύχθη είναι αρκετά ικανοποιητικό ως προς τα προηγούμενα… και ειδικά ως προς τα 
προηγούμενα χρόνια.
Νομίζω ότι είναι αρκετά καλή η εικόνα του απολογισμού του Δήμου για το έτος 2024 και 
νομίζω ότι θα το δούμε και αύριο και στον ισολογισμό που αποτυπώνονται όλο και το 
Ενεργητικό και το Παθητικό του Δήμου, ώστε να έχουμε μία ασφαλή εικόνα για το τι 
πραγματικά έχει επιτευχθεί.

ΚΟΥΜΑΝΤΟΥ: Είναι του ’23.

’23; Εντάξει. Κοντά είναι και το ’24 θα έρθει αμέσως.
Απλά κλείνοντας θέλω να πω ότι επαληθεύουμε για άλλη μία φορά ότι ο Δήμος μας 

είναι ένας ισχυρά οικονομικός Δήμος, πάντοτε το λέμε και το λέμε και απ’ το ’19 αυτό και 
παρόλο που έχουμε δεχτεί κριτική, έχουμε, αντέξαμε και στην οικονομική κρίση και στην 
υγειονομική κρίση, και νομίζω ότι όχι μόνο έχουμε βρει τα βήματά μας σε αναπτυξιακή 
πορεία, αλλά το εκπληρώνουμε αυτό με τον καλύτερο δυνατό τρόπο.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Πιπίνα, μια κουβέντα για να κλείσουμε.

ΤΖΑΜΟΥΡΑΝΗΣ: 

ΤΖΑΜΟΥΡΑΝΗΣ: 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

ΦΑΒΑΣ: 

ΦΑΒΑΣ: 
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Ναι, ευχαριστώ, κ. Πρόεδρε.
Θα συνοψίσω απαντώντας ταυτόχρονα και στα όσα ακούστηκαν.

Έχουμε και λέμε: αύξηση τακτικών εσόδων, αύξηση έκτακτων εσόδων, αύξηση που 
ξεπερνάει το 100% των προβλέψεών μας -έτσι;-, να μην… να αναφέρω ενδεικτικά: 
προσαυξήσεις πρόστιμα, παράβολα: από 612 καταλήξαμε στις 702 χιλιάδες. Λοιπά τακτικά 
έσοδα: από 558.429 – 1.056.000. Από έσοδα από επιχορηγήσεις: 14.235.000 είχαμε 
προϋπολογίσει – 15.186.000 καταλήξαμε. Ακόμα και στις επιχορηγήσεις για επενδυτικές 
δαπάνες που θίξατε, είναι γιατί εδώ αναγράφονται το τι ήρθε σε μας από τα προγράμματα: 
τα ΕΣΠΑ, τα «ΦΙΛΟΔΗΜΟΣ», τα «ΤΡΙΤΣΗΣ» κλπ. που ξέρατε ότι είχαν σταματήσει να 
δίνουνε. 
Γι’ αυτό τον λόγο δεν βλέπουμε και μια μείωση στα έργα. Γι’ αυτό τον λόγο βλέπουμε ότι τα 
έργα από το 15% πήγαν στο 33%, πλήρωνε ο Δήμος και εδώ φαίνεται και η ευρωστία του 
από ιδίους πόρους.
Αυτά τα χρήματα τώρα, τώρα που μιλάμε κιόλας, αυτές οι επιχορηγήσεις για επενδυτικές 
δαπάνες έχουνε κατά πολύ μειωθεί, γιατί έχουν αρχίσει και πληρώνουν όλα τα ταμεία.
Να πω, και επίσης να πω ότι έχουμε συγκράτηση στα έξοδα. Ακόμα και αν δείτε στις δαπάνες 
- προμήθειες αναλωσίμων είχαμε προϋπολογίσει 3.608.000 δεσμεύσαμε 3.300.000, τελικά 
αυτά που τιμολογήθηκαν είναι 2.415.000.
Υπάρχει μία συγκράτηση των εξόδων και υπάρχει και αύξηση εκεί που πρέπει, στα έργα. Στο 
τι πληρώνουμε.
Αυτό σε γενικές γραμμές.

…(εκτός μικροφώνου – δεν ακούγεται), εάν τη βάλετε την οφειλή εκεί 
πιθανότατα…

Σας εξήγησα από πού… καταρχάς είπαμε οφειλή τώρα που μιλάμε δεν 
υπάρχει και σας εξήγησα ότι προερχότανε λόγω της επιλογής που έκανε ο 

Δήμος να ικανοποιήσει τα αιτήματα των σχολείων, να προχωράει, δηλαδή, στην απόδοση της 
παγίας των Διευθυντών, όπως και έπρεπε μέχρι 31/12ου, και μετέφερε όλες αυτές τις οφειλές 
στο νέο έτος και ήδη πληρώθηκαν.

Ωραία. Λοιπόν, ήταν σίγουρα ένα καλό τρίμηνο, καλά έκλεισε το 2024, εχθρός 
του καλού προφανώς είναι το καλύτερο, εκείνο όμως που αξίζει τον κόπο να 

τονίσουμε είναι, γιατί τα νούμερα λένε πάντα την αλήθεια, ότι η εκτέλεση του τεχνικού 
προγράμματος το 2024 είναι 33,67 σε σχέση με το 2023 που ήταν και αυτό μια καλή χρονιά 
που ήταν 15,50. Αυτό νομίζω δείχνει το πώς τα έργα έχουνε πλέον δρομολογηθεί και 
υλοποιούνται.

ΤΖΑΜΟΥΡΑΝΗΣ: …(εκτός μικροφώνου – δεν ακούγεται).

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 33,67. Κατηγορία 73: Έργα.

ΦΩΝΗ: Τα τιμολογηθέντα. 

ΚΟΥΜΑΝΤΟΥ: Ναι, ναι. 33,67 τα τιμολογηθέντα.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Το λέει εδώ πέρα. Λοιπόν, ψηφίζουμε.

ΚΟΥΜΑΝΤΟΥ: Μέρος αυτών, δηλαδή, πέρασε και στα 3.700, που πληρώθηκαν.

ΤΖΑΜΟΥΡΑΝΗΣ: Εμείς Κατά θα ψηφίσουμε φυσικά.

ΚΟΥΜΑΝΤΟΥ: 

ΤΖΑΜΟΥΡΑΝΗΣ: 

ΚΟΥΜΑΝΤΟΥ: 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 
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Η Δημοτική Επιτροπή με την ολοκλήρωση της διαλογικής συζήτησης, αφού λαμβάνει υπόψη 
της τα προαναφερόμενα, τις διατάξεις των άρθρων 63, 72, 73, 74Α και 75 του Ν. 3852/2010, 
όπως έχουν τροποποιηθεί και ισχύουν και την ΚΑΤΑψήφιση της πρότασης από τους κ.κ. 
Τζαμουράνη, Χανδρινό, & Κούβελα,  κατά πλειοψηφία,

Α  Π  Ο  Φ  Α  Σ  Ι  Ζ  Ε  Ι    

Υποβάλλει στο Δημοτικό Συμβούλιο Καλαμάτας προς έγκριση την έκθεση 
αποτελεσμάτων εκτέλεσης προϋπολογισμού εσόδων, δαπανών και στοιχείων 
ισολογισμού 4ου τριμήνου 2024 του Δήμου Καλαμάτας, 
μετά τον έλεγχο που διενήργησε σχετικά και σύμφωνα με την υπ’ αριθμ. πρωτ. 
9806/25-02-2024 καταχωρούμενη αναλυτικά στο ιστορικό της απόφασης αυτής 
εισήγηση του Τμήματος Ταμείου της Διεύθυνσης Οικονομικών του Δήμου 
Καλαμάτας,
όπως αυτά καταγράφονται στους ενσωματωμένους στην ως άνω αναφερόμενη 
εισήγηση σχετικούς πίνακες. 

Έτσι συντάσσεται αυτό το απόσπασμα πρακτικού, το οποίο πρακτικό στο σύνολό του 
υπογράφεται όπως ακολουθεί :

Η ΔΗΜΟΤΙΚΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ ΤΟΥ ΔΗΜΟΥ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΤΑ ΜΕΛΗ

Βασιλόπουλος Αθανάσιος 1. Καραγιάννης Ανδρέας

2. Κούβελα Κάτσαρη Ευγενία

3. Κουμάντου Παναγιώτα (Πιπίνα)

4. Κουτραφούρης Βασίλειος

5. Μαρινάκης Σαράντος

6. Τζαμουράνης Βασίλειος

7. Φάβας Γεώργιος 

8. Χανδρινός Σπυρίδων 

Ακριβές Απόσπασμα
Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ

ΤΗΣ ΔΗΜΟΤΙΚΗΣ ΕΠΙΤΡΟΠΗΣ

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ Π. ΒΑΣΙΛΟΠΟΥΛΟΣ
(ΔΗΜΑΡΧΟΣ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ)
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